



Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. 2013-2024

ISSN 0869--1908

URL - <http://vostokoriens.jes.su>

All right reserved

Issue 1 Volume . 2016

STATE AND PRIVATE PARTNERSHIP AND SOCIAL IMPACT INVESTMENTS IN SOCIAL INFRASTRUCTURE OF JAPAN

Irina Timonina

Abstract

The article analyzes the evolution of mechanisms in the financing of social infrastructure in Japan in the face of slowing economic growth and increasing public debt. The author presents a comparative analysis of infrastructure policy in Japan and other countries. The focus is on the update models of public-private partnerships, Private Finance Initiative and technology, Social Impact Investment aim to redirect private capital towards social infrastructure and at the same time to provide an acceptable level of income for business. The article also discusses trends and problems of development of social entrepreneurship in Japan.

Keywords list (en): Japan, public-private partnership, Private Finance Initiative, Impact Investments, social entrepreneurship, non-profit organization

Date of publication: 01.01.2016

Citation link:

Timonina I. STATE AND PRIVATE PARTNERSHIP AND SOCIAL IMPACT INVESTMENTS IN SOCIAL INFRASTRUCTURE OF JAPAN // Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. – 2016. – Issue 1 C. 143-159 .

URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-479/>

ГОСУДАРСТВЕННО-ЧАСТНОЕ ПАРТНЕРСТВО И "ПРЕОБРАЗУЮЩИЕ" ИНВЕСТИЦИИ В СФЕРЕ СОЦИАЛЬНОЙ ИНФРАСТРУКТУРЫ: ОПЫТ ЯПОНИИ

Тимонина Ирина Львовна

Аннотация

В статье анализируется эволюция механизмов финансирования социальной инфраструктуры в Японии в условиях замедления темпов экономического роста и наращивания государственного долга, проводится сравнительный анализ инфраструктурной политики в Японии и в других странах. Основное внимание уделено обновлению моделей государственно-частного партнерства и частной финансовой инициативы (Private Finance Initiative) и применению технологий “преобразующих” инвестиций (Social Impact Investment), нацеленных на то, чтобы перенаправить негосударственные капитальные потоки в социальную инфраструктуру при условии обеспечения приемлемого для предпринимателей уровня доходов. В статье также рассматриваются направления и проблемы развития социального предпринимательства в Японии.

Ключевые слова: Япония, государственно-частное партнерство, частная финансовая инициатива, “преобразующие” инвестиции, социальное предпринимательство, бесприбыльные организации

Дата публикации: 01.01.2016

Ссылка для цитирования:

Тимонина И. Л. ГОСУДАРСТВЕННО-ЧАСТНОЕ ПАРТНЕРСТВО И "ПРЕОБРАЗУЮЩИЕ" ИНВЕСТИЦИИ В СФЕРЕ СОЦИАЛЬНОЙ ИНФРАСТРУКТУРЫ: ОПЫТ ЯПОНИИ // Восток. Афро-азиатские общества: история и современность. – 2016. – Выпуск №1 С. 143-159 .
URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-479/>